
 

 

 
 

Αθήνα, 5 Απριλίου 2023 

 

Ερώτηση 

 

Προς την υπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων 

 

Θέμα: Νέα περιστατικά κακοδιοίκησης και κακοδιαχείρισης δημοσίου χρήματος στο 

ΙΤΥΕ-ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ 

 

Κρούσματα κακοδιοίκησης και κατασπατάλησης δημόσιου χρήματος για μια ακόμα φορά 

ταλανίζουν το ΙΤΥΕ-ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ. Κατά τα τελευταία 3,5 χρόνια, αντίστοιχα σκάνδαλα έχουν 

συγκλονίσει τόσο το ΙΤΥΕ όσο και  άλλους εποπτευόμενους από το ΥΠΑΙΘ φορείς. Ωστόσο, 

η κα Κεραμέως απαξιοί να απαντήσει στις εκκλήσεις εργαζομένων, αλλά και μελών του ΔΣ, 

τα οποία εξωθήθηκαν στην έσχατη λύση της παραίτησης το 2021. Ακόμα, ενώ η υπουργός 

έχει την υποχρέωση να λογοδοτεί για τη διαχείριση δημόσιων πόρων και θεμάτων δημοσίου 

συμφέροντος και υπέχει κοινοβουλευτικής ευθύνης, παραμένει χωρίς απάντηση η ερώτηση 

βουλευτών το ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ με θέμα: Σκανδαλώδης διαγωνισμός ύψους 50 εκατομμυρίων 

ευρώ για έργα και υπηρεσίες του υπουργείου Παιδείας, που υφίστανται ήδη, σε βάρος της 

δημόσιας δωρεάν παιδείας και του Ι.Τ.Υ.Ε. “Διόφαντος”1. 

 

Τώρα, οι καταγγελίες των εργαζομένων του ΙΤΥΕ – ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ και το σχετικό δημοσίευμα 

στην ΕΦΣΥΝ της δημοσιογράφου Διαλεκτής Αγγελή με θέμα “Σχολικά Βιβλία: 

Ακαταλληλότητα του χαρτιού και αθέτηση των προδιαγραφών”2 είναι εξόχως αποκαλυπτικά 

για την προμήθεια ακατάλληλων υλικών, για νέες συμβάσεις με “έκπτωτους” ανάδοχους, για 

αγορά υλικών σε τιμές διπλάσιες από τις συνήθεις: 

• Ακατάλληλα υλικά 

Τον Φεβρουάριο του 2022, το ινστιτούτο αγόρασε μέσω αναδόχου 2.200 τόνους χαρτιού 

από δύο εργοστάσια παραγωγής συνολικού κόστους σχεδόν 2,6 εκατομμυρίων ευρώ για τις 

ανάγκες εκτύπωσης των σχολικών βιβλίων. Παρόλο που η συσκευασία ήταν εμφανώς 

ακατάλληλη, δόθηκε εντολή για άμεση παραλαβή του χαρτιού και παράδοσής του στους 

αναδόχους εκτύπωσης πριν καν πραγματοποιηθούν οι αναλύσεις των δειγμάτων από το 

 

1 https://www.hellenicparliament.gr/UserFiles/c0d5184d-7550-4265-8e0b-078e1bc7375a/12084191.pdf 

 

2 https://www.efsyn.gr/ellada/ekpaideysi/382603_kataggelies-gia-tis-symbaseis-ypiresion-kai-promitheias-proton-

ylon 
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Γενικό Χημείο του Κράτους (ΓΧΚ), για να διαπιστωθεί αν το χαρτί τηρεί τις απαραίτητες 

τεχνικές προδιαγραφές με βασικότερη να αποτελείται από καθαρό χημικό πολτό.  

Από τα δύο δείγματα που στάλθηκαν στο ΓΧΚ και εξετάστηκαν σε 12 και 16 ημέρες 

αντίστοιχα διαπιστώθηκε η ακαταλληλότητα του χαρτιού (στην πρώτη περίπτωση 63% 

χημικός πολτός και 37% μηχανικός πολτός στο πρώτο δείγμα και 87% χημικός πολτός και 

13% μηχανικός πολτός στο δεύτερο)  αλλά και η αθέτηση των προδιαγραφών που τίθενται 

ρητά στη σύμβαση προμήθειας (CPV: 301976301, Αριθμός Σύμβασης: 30002-22). Ωστόσο, 

στις 14 Φεβρουαρίου 2022, ο αναπληρωτής διευθυντής εκδόσεων ενημέρωσε τα μέλη της 

αρμόδιας Επιτροπής Παρακολούθησης και Παραλαβής Εργου (ΕΠΠΕ) ότι υπήρξε 

προφορική επικοινωνία με το ΓΧΚ, σύμφωνα με την οποία έγινε λάθος κατά την εξέταση της 

χημικής σύστασης του χαρτιού των πρώτων δειγμάτων. Την ίδια μέρα, στάλθηκαν νέα 

δείγματα, κατόπιν αιτήματος της προμηθεύτριας εταιρείας. Ακολούθως, το ΓΧΚ, μέσα σε 

διάστημα μόλις δύο ημερών, σε αντίθεση με τα πρώτα δείγματα, αποφάνθηκε ότι η σύσταση 

των δειγμάτων ήταν 100% χημικός πολτός. Οι εργαζόμενοι κατήγγειλαν τη fast track 

διαδικασία «διόρθωσης» των αρχικών εκθέσεων, με αποτέλεσμα τα σχολικά βιβλία να έχουν 

εκτυπωθεί σε κακής ποιότητας χαρτί, και απηύθυναν ερωτήματα στη Β’ Χημική Υπηρεσία 

Αθηνών του ΓΧΚ, η οποία ανέφερε, μεταξύ άλλων, ότι την τελευταία πενταετία οι χημικές 

υπηρεσίες της ΑΑΔΕ ανέλυσαν συνολικά 144.388 δείγματα εκ των οποίων σφάλμα στην 

ανάλυση παρουσιάστηκε σε μόλις δύο περιπτώσεις.  

• Έκπτωτος ανάδοχος 

Στις 21 Ιουνίου 2022, η Επιτροπή Παρακολούθησης και Παραλαβής Συμβάσεων 

Βιβλιοπαραγωγής Διαγωνισμού Π380 επαλήθευσε ότι, κατά την προθεσμία της 15ης Μαΐου 

2022, η ανάδοχος εταιρεία που είχε αναλάβει την εκτύπωση και παράδοση 20 βιβλίων 

Γυμνασίου δεν είχε παραδώσει 13 τίτλους. Το Δ.Σ. του ΙΤΥΕ, ύστερα από αίτημα του 

αναδόχου, αποφάσισε την παράταση του χρονοδιαγράμματος υλοποίησης ως τις 30 Μαΐου 

2022. Παρ’ όλα αυτά, οι 13 εκκρεμείς τίτλοι δεν παραδόθηκαν ούτε τότε. Το Δ.Σ. απέστειλε 

«ειδική όχληση» στην ανάδοχο εταιρεία με την οποία την καλούσε να παραδώσει το σύνολο 

των εκκρεμών βιβλίων εντός δεκαπέντε ημερών. Η ανάδοχος όχι μόνο δεν συμμορφώθηκε, 

αλλά στις 16 Απριλίου 2022 έστειλε εξώδικο στο ΙΤΥΕ. Τα μέλη της αρμόδιας ΕΠΠΕ, 

λαμβάνοντας υπόψη και τη γνωμοδότηση της νομικής υπηρεσίας του ΙΤΥΕ, αποφάσισαν και 

εισηγήθηκαν ομόφωνα προς το Δ.Σ. του ινστιτούτου την έκπτωση της αναδόχου εταιρείας 

και την κατάπτωση της εγγυητικής επιστολής καλής εκτέλεσης (21 Ιουνίου 2022).  

Ωστόσο, λίγες μέρες πριν από την καταληκτική ημερομηνία παράδοσης των 20 σχολικών 

βιβλίων, από τα οποία παραδόθηκαν μόλις επτά τίτλοι, το ΙΤΥΕ, στις 5 Μαΐου 2022, σύναψε 

νέα σύμβαση (ΣΑ00938/05.05.2022) με τον “έκπτωτο” ανάδοχο συνολικού ύψους 

1.092.519,63 ευρώ.  

• Παλέτες… ιδιαιτέρως ακριβές 

Στις 23 Αυγούστου 2022 το ΙΤΥΕ προέβη στην αγορά 10.000 μεταχειρισμένων 

ευρωπαλετών για τη μεταφορά βιβλίων συνολικού κόστους 198.400 ευρώ μέσω της 

διαδικασίας ανοιχτού διαγωνισμού. Ωστόσο, σύμφωνα με έρευνα των εργαζομένων, η μέση 

τιμή αγοράς τεμαχίου είναι τα 8,5 ευρώ, την ώρα που το ΙΤΥΕ προμηθεύτηκε από τον 



 

 

ανάδοχο τις ευρωπαλέτες προς 16 ευρώ το τεμάχιο και μάλιστα σε μία περίοδο που τα 

περισσότερα βιβλία είχαν ήδη συσκευαστεί και αποσταλεί στα σχολεία ήδη από τα μέσα 

Αυγούστου. 

• Πιέσεις στους εργαζομένους 

Οι εργαζόμενοι καταγγέλλουν ότι οι πιέσεις που δέχονται ως μέλη των εκάστοτε επιτροπών 

παρακολούθησης έργων, των οποίων σκοπός είναι ο ποιοτικός έλεγχος των υπηρεσιών που 

προσφέρουν οι ανάδοχοι, είναι συνεχείς. Οι περισσότεροι ζουν με τον φόβο της μη 

ανανέωσης της σύμβασης ή της απόλυσής τους, αν δεν υπακούσουν στις εντολές της 

διοίκησης και δεν υπογράψουν τα πρακτικά των επιτροπών ή εκφράσουν οποιαδήποτε 

διαφωνία. 

Κατ’ ακολουθία των ανωτέρω,  

Ερωτάται η αρμόδια υπουργός: 

1. Γιατί δεν έγινε καμία προσπάθεια από τη διοίκηση του ΙΤΥΕ για μείωση του κόστους 

ή διενέργεια περαιτέρω ελέγχου για την καταλληλότητα του χαρτιού από κάποιο άλλο 

εργαστήριο χημικών αναλύσεων; 

2. Πως δικαιολογεί τα αδικαιολόγητα; Δηλαδή ότι το ΙΤΥΕ δεν έλαβε υπόψη το γεγονός 

ότι η ανάδοχος αθέτησε τις συμβατικές της υποχρεώσεις και προέβη, στις 5 Μαΐου 

2022, στη σύναψη νέας σύμβαση συνολικού ύψους 1.092.519,63 ευρώ; 

3. Γιατί, ενώ η διαδικασία διανομής των βιβλίων είχε ολοκληρωθεί στο μεγαλύτερο 

μέρος της, το ΙΤΥΕ αποφάσισε να προμηθευτεί έναν τόσο μεγάλο όγκο παλετών και 

όχι μόνο όσες παλέτες απαιτούνταν για την ολοκλήρωση της συσκευασίας των 

εναπομεινάντων βιβλίων, εφόσον εκείνη την περίοδο το κόστος τους ήταν ιδιαιτέρως 

υψηλό;  

4. Θα εξετάσει τις καταγγελίες των εργαζόμενων; Θα προβεί σε κάθε αναγκαία 

ενέργεια προκειμένου να σταματήσουν οι πιέσεις που δέχονται οι εργαζόμενοι που 

υποχρεούνται να συμμετέχουν στις εκάστοτε επιτροπές παρακολούθησης έργων; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Φίλης Νίκος 

Τζούφη Μερόπη 

 

Αλεξιάδης Τρύφων 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 



 

 

Γιαννούλης Χρήστος 

Γκιόλας Γιάννης 

Δρίτσας Θοδωρής 

Ζουράρις Κώστας 

Θραψανιώτης Μανόλης 

Ηγουμενίδης Νίκος 

Κασιμάτη Νίνα 

Κόκκαλης Βασίλης 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χάρης 

Μάρκου Κώστας 

Μπακαδήμα Φωτεινή 

Μπάρκας Κώστας 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος 

Παπαηλιού Γιώργος 

Πολάκης Παύλος 

Πούλου Γιώτα 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκουρλέτης Πάνος 

Τόλκας Άγγελος 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φωτίου Θεανώ 

Χαρίτσης Αλέξης 

   


